
PROTOKÓŁ NR XVIII/16 
Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 kwietnia 2016 roku o godz. 9.00 

w Sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

W sesji uczestniczyli :
1. Radni Rady Miejskiej w Bojanowie,
2. Burmistrz, Zastępca Burmistrza, Skarbnik , radca prawny, 
3. Sołtysi wiosek z terenu Gminy Bojanowo,
4. Przedstawiciel Osiedla Bojanowo,
5. Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy Bojanowo,
6. Przedstawiciele klubów sportowych z terenu Gminy Bojanowo,
7. Przedstawiciel lokalnych mediów, 
8. pan Henryk Lipowczyk – kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Rawiczu,
9. pan Henryk Adamczyk  odpowiadający za sprawy dotyczące drogownictwa na terenie 

Gminy Bojanowo,
10. lokalne media

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Otwarcia XVIII sesji Rady Miejskiej w Bojanowie dokonał jej przewodniczący pan 
Jarosław Bartkowiak, po czym stwierdził, iż na 15 – osobowy skład Rady w sesji uczestniczy 
12 radnych jest ona zatem władna obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał czy do przedstawionego porządku obrad są zapytania  bądź 
propozycje zmian. Zmian nie wniesiono w związku z powyższym porządek XVIII
 sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad XVIII sesji Rady Miejskiej w Bojanowie.
3. Przyjęcie protokołu Nr XVI/16 z sesji, która odbyła się w dniu 4 marca 2016 roku.
4. Zapytania radnych.
5. Informacja przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.
6. Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy w okresie międzysesyjnym i o wydanych 

zarządzeniach.
7. Informacja na temat dróg na terenie Gminy Bojanowo .
8. Informacja o działalności sportowej na terenie Gminy Bojanowo.
9. Podjęcie uchwał w sprawie.

1) oceny zasobów pomocy społecznej,
2) nadania Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie,
3)zgłoszenia sołectwa do programu „Wielkopolska Odnowa wsi”,
4) podjęcie inicjatywy pn. „Budżet Obywatelski” w celu przeprowadzenia konsultacji 
społecznych z mieszkańcami Gminy Bojanowo,
5) udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu,
6) zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Poznaniu z przeznaczeniem na „Budowę kanalizacji przy ulicy 
Żwirki i Wigury w Bojanowie i Gołaszynie”,
7) zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Poznaniu z przeznaczeniem na „ Montaż hybrydowego 
(słoneczno – wiatrowego) oświetlenia ulicznego z energooszczędnymi źródłami 
światła LED,
8) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2016 – 2019,



9) zmian uchwały budżetowej na rok 2016.
10. Odpowiedzi na zapytania radnych,
11. Wolne głosy i wnioski.
12. Zakończenie.

Do pkt. 3 Przedstawienie porządku obrad XVIII sesji Rady Miejskiej w Bojanowie.

W związku z tym, iż do protokołu z XVIII sesji Rady Miejskiej w Bojanowie nie wniesiono 
uwag pisemnych i ustnych Przewodniczący obradom pan zaproponował aby powyższego 
protokołu nie odczytywać. Za propozycją pana Bartkowiaka głosowali wszyscy -  obecni na 
sesji radni – 12  „ZA”.W związku z powyższym protokół z sesji, która odbyła się w dniu 
4 marca 2016 roku  (nr XVIII/16) przyjęto bez odczytywania. 

Do pkt. 4 Zapytania radnych.

Pan radny Nadrowski przedstawił pismo dotyczące organizacji ruchu w miejscowości Golina 
Wielka z prośbą o interwencję w powyższej sprawie.

Burmistrz wyjaśnił, iż zapozna się z pismem i udzieli odpowiedzi w powyższej sprawie.

Radny Maciej Jagodziński – cyt.”czy będą pieniążki na nasze drogi (6 latki obowiązek 
przedszkolny). Burmistrz wyjaśnił, iż na skutek zmian oświatowych dla przedszkoli jest 
miejsce dla SP w Golinie Wielkiej, dodatkowo Szkoła Podstawowa w Golinie Wielkiej – 
czekamy na środki na oświatę.

Do pkt. 5 Informacja przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie przedstawił zebranym na sesji informację o 
działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. Pytań nie było. Informacja stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu.

Do. pkt. 6 I  nformacja Burmistrza Bojanowa o pracy w okresie międzysesyjnym i o 
wydanych zarządzeniach.

Burmistrz Bojanowa pan Maciej Dubiel przedstawił zarządzenia wydane w okresie 
międzysesyjnym.  Pytań nie było. 
Szkoła Podstawowa w Gościejewice  z dniem 2 maja 2016 roku będzie miała nowego 
dyrektora  Panią Kalinę Duda.
Informacja pisemna stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Do pkt. 7 Informacja na temat dróg na terenie Gminy Bojanowo .

Obecny na sesji kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Rawiczu pan Henryk 
Lipowczyk zapoznał uczestników sesji z informacją – skrótowo – na temat dróg na terenie 
Gminy Bojanowo.
Radny Zygmunt Maćkowiak
:

– przepust w miejscowości Trzebosz – kiedy zostanie podjęte jakiekolwiek działanie
w przedmiotowym zakresie,



Pan Henryk Lipowczyk -wyjaśnił, iż posiadają 150.000,- zł na przedmiotowy cel. ( do dnia 12
maja 2016 roku) 

– informacje na temat drogi Bojanowo -Sowiny,
Pan Lipowczyk wyjaśnił, iż zna drogę Bojanowo – Sowiny ; dziury w drogach, kałuże, które 
zapełniają wyrwy po deszczach , utrudniony jest ruch rowerowy, problemy są z poboczami a 
w szczególności  odcinek Rawicz – Sowiny.
Pan Henryk Lipowczyk zapewnił, iż zadanie związane z powyższą drogą będzie wstawione 
do planu robót na rok 2017 . 
Radny Maćkowiak sugerował pozyskanie środków z dodatkowych źródeł.
Kierownik Lipowczyk nadmienił również, iż, po 10 maja przez Bojanowo przejedzie szczotka
czyszcząca asfalt ( w szczególności Gołaszyn).

Sołtys Wydartowa Pierwszego proszą o wycinkę drzew – kiedy zostanie 
przeprowadzona,
Pan Lipowczyk, wyjaśnił, iż plan został już zatwierdzony, usunięte zostaną drzewa 
zagrażające bezpieczeństwu.
Radny Marek Kotlarczyk zawnioskował o przycinkę drzew w Giżynie. 
Kierownik Lipowczyk wyjaśnił, iż cała woda ścieka i studzienka kanalizacyjna ulega 
zatkaniu.
Radny Woźniczka – cyt. „ wiadukt – samochody ciężarowe stwarzają niebezpieczeństwo dla 
pozostałych uczestników drogi (pojazdów).
Kierownik Lipowczyk – cyt. W roku 2017 od Szemzdrowa w kierunku wiaduktu droga 
zostanie naprawiona.
Radny Józef Czerwiński – koszenie rowów przy drodze powiatowej .

Pan Henryk Lipowczyk wyjaśnił, iż koszenie rowów odbywa się w razy w roku – odcinek od 
Bojanowa do Tarchalina . 
Radna Renata Jagodzik zapytała o przebudowę przepustu w Trzeboszu  (300.000,- ) 
Kierownik Lipowczyk wyjaśnił, iż potrzebna jest rura stalowa 140 m i kosztorys inwestycji..
Radna Wiesława Świerzewska cyt. Dzieci idące do przedszkola muszą przemieszczać się po 
wodzie ponieważ chodnik (droga jest w złym stanie brakuje tam ścieżki rowerowej. Jak 
zaznaczyła radna brakuje pięknego chodnika, uniwersalnego. 
Radby Maciej Jagodziński – odcinek o bloków skrzyżowania w Zaborowicach jest w 
fatalnym stanie. 
Kierownik Lipowczyk – jeżeli środki zostaną przygotujemy dokumentację na to 
przedsięwzięcie. Pan Burmistrz wyjaśnił, iż zostały skierowane pisma do Pana Starosty na 
chodnik w Zaborowicach i Golinie Wielkiej.

Obecny na sesji radny rady Powiatu Rawickiego poinformował, iż po rozmowach z panią 
minister Szalczyk okazuje się, że środki zmalały – w szczególności w Sejmiku. Odblokowano
środki z Urzędu Marszałkowskiego , są wstępne deklaracje samorządowców. 
Pan Bijak poinformował również o planowanej renowacji parku w Gołaszynie (ODR) .
Przewodniczący Rady poprosił o wzięcie większym nadzorem chodnika w Gołaszynie. 
Pan Bijak wyjaśnił, iż renowacja chodnika jest zaplanowana jeszcze przed targami 
rolniczymi.

Więcej pytań do pana Henryka Lipowczyka nie było.

Kolejna osobą, która zabrała głos w przedmiotowym punkcie obrad był pan Henryk 
Adamczyk – inspektor Urzędu Miejskiego w Bojanowie , który zajmuje się sprawami 
związanymi z drogownictwem na terenie Gminy Bojanowo. Szczegółowe sprawozdanie w 



powyższym zakresie Państwo radni mieli okazje usłyszeć na posiedzeniu Komisji Stałych 
Rady w  dniu 26 kwietnia br. W uzupełnieniu informacji pan Adamczyk nadmienił, iż została 
zwiększona liczba miejsc parkingowych na Rynku w Bojanowie – strefa przed Urzędem 
Miejskim, powstały ulice dwukierunkowe dla rowerzystów oraz została podpisana umowa na 
remont cząstkowy dróg. 
Radny Tomasz Woźniczka zaznaczył, iz przy wyjeździe z ulicy Bojanowskiego jest słaba 
widoczność (lustra).
Na ulicy Mylnej położono chodnik (w większej całości jest pochyły), uliczka nie spełnia 
zasad bezpiecznego ruchu.
Burmistrz Bojanowo pan Maciej Dubiel wyjaśnił, iż przedmiotowy temat jest znany, 
będziemy szukali rozwiązań.

Więcej informacji oraz zapytań nie było. Informacje pisemne dotyczące dróg powiatowych i 
gminnych na terenie Gminy Bojanowo stanowią odpowiednio załącznik nr 4 i załącznik nr 
5.

Do pkt. 8 Informacja o działalności sportowej na terenie Gminy Bojanowo.

Prezes LZS RUCH Bojanowo pan Wiesław Ceglarek, w związku z tym, iż wszelkie 
kwestie zostały omówione na posiedzeniu Komisji Stałych Rady poprosił o zadawanie pytań. 
Pytań nie było. Pisemna informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Viceprezes MUKS SZOK Bojanowo pan Maciej Ratajczak  złożył obszerną, pisemną 
informację. W jej uzupełnieniu  odniósł się do spraw bieżących. Powstają sekcje rowerowe 
dzieci do lat 6 , również dla grup starszych. Więcej pytań nie było. Pisemna informacja 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Kolejną osobą, która zabrała głos w dyskusji był Prezes Bojanowskiego Klubu Karate pan 
Paweł Dudziak. Pan Dudziak wspomniał, o jednym z wychowanków Klubu który odnosi 
sukcesy na mistrzostwach różnego stopnia. Chłopiec potrzebuje wsparcia, gdyż Jego 
intensywne treningi przedkładają się na wyniki. 
W dyskusji głos zabrała  pani Wiesława Świerzewska, która zna tegoż zawodnika i Jej 
zdaniem potencjał, który reprezentuje jest godny podziwu. Chłopiec opłaca jedynie  składki 
klubowe .
Burmistrz wyjaśnił, iż jeżeli otrzymamy taką informację od klubu być może będziemy w 
stanie pomóc temu zdolnemu zawodnikowi.
Pani Świerzewska cyt. „cyt. wspieramy Jego rodziców”.
Więcej pytań nie było. Pisemna informacja dotycząca działalności Bojanowskiego Klubu 
Karate stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
Informacja Klubu SALUS Golinka stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
Przewodniczący obradom ogłosił przerwę do godz. 11.00 .
Po wznowieniu posiedzenia przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.
Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie.

1) oceny zasobów pomocy społecznej,

Projekt uchwały został szczegółowy omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady 
Miejskiej w Bojanowie.  Pytań nie było. Uchwałę podjęto 11 głosami „za” (nieobecni radni: 
Leszek Janowicz, Dariusz Klimasz, Sebastian Miekisz, Renata Jagodzik). Uchwała Rady 
Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 kwietnia 2016 roku w sprawie oceny zasobów pomocy 



społecznej,stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie.
2) ) nadania Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie,

Projekt uchwały został szczegółowy omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady 
Miejskiej w Bojanowie.  Pytań nie było. Uchwałę podjęto 11 głosami „za” (nieobecni radni: 
Leszek Janowicz, Dariusz Klimasz, Sebastian Miekisz, Renata Jagodzik). Uchwała Rady 
Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 kwietnia 2016 roku w sprawie nadania Statutu Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Bojanowie została podjęta i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie.
3.zgłoszenia sołectwa do programu „Wielkopolska Odnowa wsi”,

Projekt uchwały został szczegółowy omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady 
Miejskiej w Bojanowie.  Pytań nie było. Uchwałę podjęto 11 głosami „za” (nieobecni radni: 
Leszek Janowicz, Dariusz Klimasz, Sebastian Miekisz, Renata Jagodzik). Uchwała Rady 
Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 kwietnia 2016 roku w sprawie zgłoszenia sołectwa do 
programu „Wielkopolska Odnowa wsi”,została podjęta i stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu. 

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie.
4.podjęcie inicjatywy pn. „Budżet Obywatelski” w celu przeprowadzenia konsultacji 

społecznych z mieszkańcami Gminy Bojanowo,

Projekt uchwały został szczegółowy omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady 
Miejskiej w Bojanowie.  Pytań nie było. Uchwałę podjęto 11 głosami „za” (nieobecni radni: 
Leszek Janowicz, Dariusz Klimasz, Sebastian Miekisz, Renata Jagodzik). Uchwała Rady 
Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 kwietnia 2016 roku w sprawie podjęcie inicjatywy pn. 
„Budżet Obywatelski” w celu przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami 
Gminy Bojanowo, została podjęta i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie.
5. udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu,

Projekt uchwały został szczegółowy omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady 
Miejskiej w Bojanowie.  Pytań nie było. Uchwałę podjęto 11 głosami „za” (nieobecni radni: 
Leszek Janowicz, Dariusz Klimasz, Sebastian Miekisz, Renata Jagodzik). Uchwała Rady 
Miejskiej z dnia 29 kwietnia 2016 roku w sprawie dzielenia pomocy finansowej Województwu 
Wielkopolskiemu, została podjęta i stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie.
6. zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Poznaniu z przeznaczeniem na „Budowę kanalizacji 
przy ulicy Żwirki i Wigury w Bojanowie i Gołaszynie”,

Projekt uchwały został szczegółowy omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady 
Miejskiej w Bojanowie.  Pytań nie było. Uchwałę podjęto 11 głosami „za” (nieobecni radni: 
Leszek Janowicz, Dariusz Klimasz, Sebastian Miekisz, Renata Jagodzik).
 Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 kwietnia 2016 roku w sprawie zaciągnięcia 



pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu z 
przeznaczeniem na „Budowę kanalizacji przy ulicy Żwirki i Wigury w Bojanowie i 
Gołaszynie”,została podjęta i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie.
7)zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Poznaniu z przeznaczeniem na „ Montaż hybrydowego (słoneczno – 
wiatrowego) oświetlenia ulicznego z energooszczędnymi źródłami światła LED,

Projekt uchwały został szczegółowy omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady 
Miejskiej w Bojanowie.  Pytań nie było. Uchwałę podjęto 11 głosami „za” (nieobecni radni: 
Leszek Janowicz, Dariusz Klimasz, Sebastian Miekisz, Renata Jagodzik). Uchwała Rady 
Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 kwietnia 2016 roku w sprawie zaciągnięcia pożyczki w 
Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu z 
przeznaczeniem na „ Montaż hybrydowego (słoneczno – wiatrowego) oświetlenia ulicznego z 
energooszczędnymi źródłami światła LED, została podjęta i stanowi załącznik nr 16 do 
niniejszego protokołu. 

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie.
8) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2016 – 

2019,
Pani Skarbnik Patrycja Kubiak omówiła szczegółowo zmiany wprowadzone do projektu 
niniejszej uchwały – od posiedzenia Komisji Stałych Rady tj. od dnia 26 kwietnia br. 
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 kwietnia 2016 roku w sprawie zmian 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2016 – 2019, została podjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie.
9) zmian uchwały budżetowej na rok 2016.

Pani Skarbnik również szczegółowo omówiła zmiany wprowadzone do projektu 
przedmiotowej uchwały Pytań nie było. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni 12 „za”(radni nieobecni  : 
Renata Jagodzik,  Dariusz Klimasz i Sebastian Miekisz). 
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 kwietnia 2016 roku w sprawie zmian 
uchwały budżetowej została podjęta jednogłośnie .Powyższa uchwała stanowi załącznik nr 18
do protokołu.

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie.
10) Wolne głosy i wnioski.

Radny Maciej Jagodziński poinformował, iż jest rozczarowany ilością Państwa radnych 
podczas Mszy św. dotyczącej chrztu Polski . Ponadto  było bardzo mało flag na Rynku. 
Zdaniem radnego Jagodzińskiego trzeb apelować do społeczności, szkoła też powinna 
apelować do uczniów..” trochę więcej patriotyzmu” – słowa pana radnego Jagodzińskiego.
Dyrektor Gimnazjum w Bojanowie – udział dzieci w uroczystościach niedzielnych – nie 
musimy wywierać wpływu – kontynuujemy to co było w Gnieźnie. Odbędzie się ceremonia – 
będą flagi oraz  odbędzie się przedstawienie, zostaną wystawione delegacje.
Pani Teresa Polc dyrektor szkoły podstawowej w Bojanowie poinformowała, iż był teatr 
młodzieżowy rekonstruujący zdarzenia z tamtych lat. 



Radna Świerzewska zaznaczyła, iż oddział starszych dzieci brał udział w capstrzyku, młodsze
dzieci zostały z imprezy wyłączone. 
Pan Burmistrz Maciej Dubiel poinformował , iż brał czynny udział we wszystkich imprezach ,
w spektaklu jedynie szkoda, że tak mała liczba osób reprezentowała samorządowców. 
Pan Burmistrz poinformował, iż w Golinie Wielkiej odbędzie się capstrzyk strażacki ; 3 maja 
będzie capstrzyk połączony z przemarszem pod tablicę pamiątkową ; będzie orkiestra dęta z 
Rawicza, będą rozdawane flagi.
Więcej pytań nie było.

Do pkt. 12 Zakończenie

W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Rady dziękując wszystkim za 
przybycie zamknął XVIII sesję Rady Miejskiej w Bojanowie.

Protokolant: Przewodniczący Rady
Beata Sikora (-) Jarosław Bartkowiak
inspektor


